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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 19. februar 2025 Tid: 09:00 – 13:50 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Per Bonne, Kim Aagaard, Anders Graabach Møllgaard, Kenn Dyrbye, 

Peter Hjortdal Andersen, Gert Skov Rasmussen, Anders Schannong, Christian Staffeldt, 

Tine Valente 

Afbud Thomas Johansson, Peter Michael Jensen 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Præsentation af udvalget  
 
2. Godkendelse af referat  
 
3. Nyt fra lærlingene 
 

4. Bestyrelsen  
- oplæg ved formand for Learnmark Tine Valente 
 
5. Årshjul  
V./ Anders 
 

6. Tilfredshedsundersøgelser 
 
7. Ufaglært til faglært  
 
8. Efteruddannelse  
 
9. Værktøjsliste 

 
10 . Svendeprøve  
- Forespørgelse fra lærling: rabat ved håndhugning af svendeprøve. Så der tages hensyn til det, ved 
bedømmelsen  
 
11. Svendeprøver 
- mål, normer og tolerance. Ved bedømmelsen  

 
12. Montering og forankring  
Evt flytning til H2 

 
13. Undervisningsmateriale  
- oplæg til ønsker, V./ Kenn 

 
14. Småfags projekt i træfagne. 
De små fag skal synliggøres for tømreelever på GF1 og GF2 
- der tages stilling til om det er noget vi vil deltage i 
 
15. Samarbejdsmøde med stukkatur faget 
- der tages stilling til om vi vil mødes med stukkatur faget 1-2 gange årligt. For at drøfte problemer af fælles 

interesse  
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16. Fælles AUB projekt  
 
17. Trepartsaftalen  
- evt fremtidige ansøgning  

 
18. Folkemødet 2025 
 
19. Logbog  
 
20. Cykler til stenhugger afdelingen 

 
21. Markedsføring  
 
22. Elev status  
 
23. Stenteknikker  
 

24. Nyt fra faget  
 
25. Nyt fra skolen 
 
Ad 1) 
Udvalget præsenterede sig selv for bestyrelsesformand Tine Valente.  
 

Ad 2) 
Anders Schannong præciserede at lærlinge kun skal deltage i første del af mødet og ikke under hele mødet.  
Gert Skov Rasmussen gjorde opmærksom på at det kan være en fordel at lærlingene deltager i en større del af 
mødet.  
 
Peter Hjortdal Andersen spurgte ind til det praktiske i forhold afholdelse af geologi-kurset på Sjælland. Peter 

Hjortdal Andersen kontakter Peter Michael Jensen for uddybning.  
Kenn Dyrbye melder datoer tilbage til Peter Hjortdal Andersen, hvor kurserne indenfor grønne arbejdsmetoder, 
natursten, hugning af sandsten kan oprettes.  
Anders Schannong vil gerne sende datoerne til Stenhuggerlauget, når disse er kendt. Det samme gør sig 
gældende for Henrik Vang Olsen til 3Fs medlemmer.   

 
Øvrig del af referatet godkendt.  

 
Ad 3) 
Der deltog ingen lærlingerepræsentant til dagens udvalgsmøde. 
Kenn Dyrbye efterlyste en mere præcis agenda i forhold til formålet med elevernes/lærlingenes deltagelse på 
møderne. Udvalget var enige om at der ligges op til en åben drøftelse, hvor lærlingene deltager i første del af 
mødet.  
Kenn Dyrbye sørger for at få lærlingerepræsentanterne til at deltage på næste møde.  

 
Ad 4) 
Tine Valente, bestyrelsesformand ved Learnmark, præsenterede sig selv og forklarede formålet med sine besøg på 
LUU-møderne. Formålet er at møde de lokale uddannelsesudvalg og etablere en dialog om, hvordan bestyrelserne 
og LUU’erne kan samarbejde mere effektivt. 
Tine Valente påpegede, at samarbejdet mellem bestyrelsen og LUU’erne hidtil ikke har været optimalt, og at der 

er potentiale for at udnytte hinandens viden og ressourcer bedre. Hun bemærkede, at interaktionen mellem LUU 
og bestyrelserne i øjeblikket er ikke-eksisterende. 

En mulig dialog kunne handle om de nye krav, som lærepladserne oplever, elevtyper, maskiner og udsyr osv. Tine 
Valente udtrykte, at hun savner en tættere interaktion mellem LUU og skolens bestyrelse. 
Også i forbindelse med den nye uddannelsesreform skal der styrkes et samarbejde mellem LUU og bestyrelsen.  
Tidligere blev der afholdt et årligt fællesmøde for LUU’erne. Det er planen at disse møder genoptages.   
LUU er altid meget velkommen til at kontakte Tine Valente (DI) – tiva@learnmark.dk eller næstformand Brian 

Tollak Nielsen (3F) btn@learnmark.dk.  
 
Henrik Vang Olsen udtrykte stor glæde over arbejdet med skolens godkendelse til skolehjem.  
 
Ad 5) 
Anders Graabach Møllgaard præsenterede bestyrelsens oplæg til et årshjul for LUU.  

mailto:tiva@learnmark.dk
mailto:btn@learnmark.dk
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Der var opbakning til at uddannelsens kvalitet, planlægning af undervisning og revidering af undervisningen er en 
del af årshjulet. Dette udvalg behandler allerede disse punkter løbende.  
Det skal drøftes om det giver mening for udvalget at afholde mødet i 3. kvartal ude på en virksomhed.  
Punktet drøftes igen på næste møde. 

Tine Valente gjorde opmærksom på tidshorisonter i forhold til temaerne og drøftelserne i bestyrelsen, særligt i 
forhold til investeringsønsker.  
 
Ad 6) 
Anders Graabach Møllgaard præsenterede elevtrivselsundersøgelsen og virksomhedstilfredshedsundersøgelserne.  
Begge undersøgelser vedhæftes med referatet.  

 
Elevtrivselsundersøgelsen viser ingen konkrete tal på stenhugger/stenteknikeruddannelsen. Stenhuggereleverne 
udgør under 1 procent af besvarelserne.  
Anders Graabach Møllgaard har i stedet interviewet de elever, som har svaret på undersøgelsen.  
 
Virksomhedstilfredshedsundersøgelsen, som blev foretaget i november måned, blev besvaret af seks 
virksomheder. 

Generelt set er der fine resultater, men der er områder, hvor der kan forbedres.  
Henrik Vang Olsen gjorde opmærksom på at faget er så lille, så procenterne kan hurtigt svinge fra top til bund.  
Der scores utilfredsstillende i forhold til om virksomheden ved hvad lærlingen laver på skoleopholdene.  
Skolen har lavet en miniguide, som skal være med til at illustrere dette.  
Miniguiden kan findes på skolens hjemmeside: https://www.learnmark.dk/media/gonawvec/stenhugger.pdf  
Henrik Vang Olsen påpegede at formuleringen i miniguiden (fagene) kan virke forvirrende.  
Anders Schannong foreslår at sende miniguiden/stikord ud sammen med indkaldelsen til hovedforløbene. Anders 

Graabach undersøger mulighederne for at sende det med indkaldelsesbrevene. Christian Staffeldt foreslår også at 
lave QR-koder til materialet.  
 
Henrik Vang Olsen kontakter Byggeriets Uddannelser for at høre hvorfor logbogen for stenhugger mangler på 
deres hjemmeside.  
 

I forhold til fravær kan mestrene tilmelde sig fraværsbeskeder på lærepladsen.dk 
Virksomhederne får tilsendt skolevejledning efter endt skoleophold, hvor karaktererne fremgår.  
Øvrige karakterer som gives, kommer ikke til virksomhederne.  
 
Ad 7) 

Henrik Vang Olsen har været i dialog med Kasper Buhl fra Byggeriets Uddannelser.  
Der har ikke været kontaktet yderligere virksomheder i projektet.  

Anders Graabach Møllgaard orienterede om, at Geisler endnu ikke er kommet i gang med opkvalificering, så 
forløbet er stadig i proces.  
 
Kim Aagaard orienterede om at der er fire ledige stenteknikerlærepladser pt.  
Henrik Vang Olsen påpegede det er vigtigt at det bliver synliggjort at der er ledige lærepladser for faget, for pt. er 
der ingen stenteknikerlærlinge i gang.  
 

Ad 8) 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om nyt fra efteruddannelsesområdet:  
Alle uddannelsesudbydere i landet skal søge om godkendelse til fortsat at udbyde AMU-kurser. Der er deadline på 
dette 18. marts, så der er fuld gang i arbejdet med at skrive ansøgninger.  
Inden for dette udvalgs arbejdsområde søges følgende FKB’er, som skolen også på nuværende tidspunkt er 
godkendt til:  

• Bygge- og anlægsopgaver i tungere materialer 
Skolen forventer at bibeholde godkendelsen trods den lave aktivitet, idet skolen er eneudbyder på 

stenhuggerkurserne.  
 
2024 var generelt set et flot år på efteruddannelsesområdet med en årsaktivitet på over 200 ÅE.  
 
Ad 9) 

Kenn Dyrbye har sendt forslag til værktøjsliste ud til udvalget.  
Udvalget drøftede hvilket værktøj, som listen skal indeholde.  
Kenn Dyrbye opdaterer listen.  
 
Kenn Dyrbye gennemgik svendeprøveregulativet og svendeprøvetegningerne. 
Der er ingen bemærkninger til det gennemgåede. 
Anders Schannong kigger på tiden for den ene trækningsopgave.  

https://www.learnmark.dk/media/gonawvec/stenhugger.pdf
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Ad 10) 
En sandstenslærling har henvendt sig til Henrik Vang Olsen i forhold til om der tages hensyn i bedømmelsen, hvis 
lærlingen valgte kun at håndhugge svendeprøven? 

Udvalget mener ikke, der skal tages hensyn til dette ved bedømmelsen. Det er et valg i arbejdsprocessen.  
 
Ad 11) 
Per Bonne stillede spørgsmål ved, om der til svendeprøvebedømmelserne bliver bedømt ”efter traditioner” eller om 
der findes en mere konkret beskrivelse af tolerancerne?  
Punktet genoptages på næste møde. Alle udvalgsmedlemmer kigger efter materiale, som kan bruges til drøftelsen. 

 
Gert Skov Rasmussen orienterede om, at der indenfor murerfaget sendes en bedømmer til en anden skole for at få 
nogle mere sammenlignelige resultater på landsplan. 
 
Ad 12) 
Kenn Dyrbye orienterede om at montering og forankring kan flyttes til H2, hvilket blev vedtaget.   
Kenn Dyrbye kigger på tidsplanen herfor.  

 
Ad 13) 
I forhold til ”Nivellering, opstilling, konservering” spurgte Kenn Dyrbye ind til hvad der forventes af indholdet for 
konservering.  
Søren Vadstrup har skrevet en bog om konservering.  
Kenn Dyrbye ser nærmere på indholdet. Videnscenteret skal tænkes ind i udviklingen af undervisningsmateriale. 
Henrik Vang Olsen følger op med Byggeriets Uddannelser for at få opstartet et projekt. 

 
Ad 14) 
Henrik Vang Olsen har deltaget i en konference hos Byggeriets Uddannelser, hvor det kom frem, at der indenfor 
træfagene er et småfagsprojekt, hvor de små fag synliggøres for GF1 og GF2.  
Tanken er at få tømrerelever uden læreplads til at få øjnene op for glarmester, alu-bygger og tækkemand.  
Det er muligt, at stenhugger- og stenteknikerfagene kan blive en del af det projekt.  

Kim Aagaard gjorde opmærksom på at erfaringerne fra AUB-projektet har vist, at det er en udfordring, at der ikke 
er ledige lærepladser for stenhuggerfaget lige pt. Der er pt. er seks godkendte virksomheder ud af 20, som har 
lærlinge. Hvorfor har de sidste ikke? Kan der sættes en indsats ind for at afdække årsagerne til manglende 
lærlinge? 
 

Udvalget ønsker ikke at deltage i småfagsprojektet.  
 

Ad 15) 
Henrik Vang Olsen har deltaget på strategikonference, hvor det blev drøftet om det gav mening at afholde møde 
med stukkatørfaget 1-2 gange om året.  
Problemstillinger som fx hvad det vil sige at være landsskole, nichefag, fælles AUB- eller trepartsansøgning kan 
blive en del af drøftelserne på et fælles møde.  
Der er opbakning i udvalget til dette.  
 

Ad 16) 
Kim Aagaard er aktiv i det opsøgende arbejde for at få afsat grundforløbseleverne.  
 
Ad 17) 
Henrik Vang Olsen orienterede om, at hvis der er et ønske om et projekt i 2026, skal der ansøges om dette meget 
hurtigt. 

Henrik Vang Olsen foreslog eventuelt at tænke trepartsprojektet i samarbejde med stukkatørfaget.  
 

Ad 18) 
Learnmark har ikke midler til Folkemødet. 
Anders Schannong orienterede om at faget skal kobles på et projekt, for at faget kan deltage. Faget kan ikke 
deltage alene.  
Punktet sættes på dagsordenen igen til næste LUU-møde.  

 
Ad 19) 
Henrik Vang Olsen har indsendt ændringerne til logbogen.  
 
Ad 20) 
Peter Michael Jensen arbejder videre med at skaffe cykler. 
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Ad 21) 
Intet til dette punkt. 
 
Ad 22) 

Der er tre grundforløbselever i gang, som alle søger læreplads. 
Der er en H2-elev inde netop nu. 
 
Efter påske kommer fire H3-lærlinge. 
 
Ad 23) 

Drøftet under de øvrige punkter.  
 
Ad 24) 
Drøftet under de øvrige punkter.  
 
Ad 25) 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om projekt ”Fra FGU til EUD”.  

Her vil der blive mulighed for FGU-eleverne at prøve stenhugger/stentekniker-faget.  
 
Aktivitetsplan blev gennemgået.  
Der er ønske om at friholde undervisning i uge 7. Der er opbakning i udvalget til dette.  


